
Запитання -  відповідь

Генеральний директор Славутицької міської лікарні 
Ярослав Вольський відповідає на актуальні запитання про 
захворюваність на С0VID-19.

-  Який стан міської лікарні на 
даний момент?

-  Ми залучаємо до роботи нових 
фахівців. Сьогодні у нас працюють 
лікар-кардіолог дорослий, лікар- 
хірург, дитячі лікарі кардіоревмато- 
лог та алерголог. Також ми заключи- 
ли договір з НСЗУ на обслуговуван
ня ковідних хворих.

-  Що дає місту контракт з 
Національною службою здоров’я 
України?

-  У першу чергу це залучення до
даткового фінансування для медич
ного закладу. З нього ми забезпечу
ємо нормальну заробітну плату 
медпрацівникам, закуповуємо за
соби індивідуального захисту, засо
би для медперсоналу та лікарські 
засоби для лікування хворих на 
СОVID-19. У медичних працівників 
16 підтверджених випадків захво
рювань на СО\/ID-19, тому в першу 
чергу маємо захистити медичний 
персонал. Ми забезпечуємо лікар
ню необхідним обладнанням, заку
плено чотири кисневих концентра
тори. Співпрацюємо з департамен
том охорони здоров’я Київської об
ласті, які обіцяють надати ще де
кілька апаратів за рахунок держав
них субвенцій. Ми максимально на
магаємося надавати пацієнтам до
помогу безкоштовно.

-  Чи можна здати безкоштов
ний тест після того, як перехво
рів?

-  Відповідно до наказу МОЗ, па
цієнт, у якого підтверджено 
COVID-19, через 14 днів не несе за
грози для оточуючих. Тому необхід
ності у проведенні повторного тес
тування немає. Але до кожного ви
падку треба підходити індивідуаль
но. Тому сімейний лікар, спостеріга
ючи за своїм пацієнтом, сам вирі
шує, чи треба робити повторний 
тест, чи ні.

-  Чому не працює електрон
ний запис на повторний прийом 
до сімейного лікаря для пацієн
тів з ознаками ГРВІ?

-  У нас працює шість сімейних лі
карів, до яких можна записатися по 
електронній черзі. Але наразі два сі
мейних лікарі захворіли, тому інші 
вимушені приймати по 50-80 паці
єнтів за день, що впливає на графік 
прийому.

-  Що робити, коли відділення 
для лікування хворих на 
COVID-19 заповниться на 100 
відсотків?

-  Дякую міській владі та депутат
ському корпусу за допомогу у від
критті «ковідного» відділення. На

сьогодні відділення повністю запо
внене. Зараз ми відмічаємо дуже 
тяжке протікання ковіду, у пацієнтів 
спостерігається багато ускладнень, 
але ми забираємо всіх. 
Розглядається можливість відкрит
тя додаткових ліжок. Хочу запевни
ти славутичан, що ми надамо ме
дичну допомогу всім, хто цього по
требуватиме.

-  Скільки коштує лікування 
СОVID-19?

-  У жовтні ми маємо надавати 
послуги з лікування СОVID- 19 за ра
хунок місцевого бюджету. А кошти 
від НСЗУ будуть сплачені тільки у 
наступному місяці. Тому дякую місь
кій владі та депутатському корпусу, 
що вони нам допомогли з фінансу
ванням, ми закупили засоби індиві
дуального захисту для медпраців
ників та частину медикаментів для 
пацієнтів. На сьогодні пацієнти за
безпечені безкоштовно близько 50- 
60 відсотків, деякі ліки їм доводить
ся купувати самостійно. Ми не в 
змозі повністю забезпечити пацієн
та ліками по тому фінансуванню, 
яке отримує лікарня. Але ми забез
печуємо пацієнта тими ліками, які є 
життєво необхідними.

-  Чи потрібно чекати резуль
тати тесту, щоб лікуватися у від
діленні для хворих на СОVID-19?

-  Якщо сімейний лікар направ
ляє пацієнта до стаціонарного відді
лення, для цього повинні бути пока
зи. Тому ми не чекаємо результату 
тесту, а одразу починаємо лікуван
ня.

-  Чому на таку кількість хво
рих так мало контактних осіб?

-  Пацієнт має сам повідомити сі
мейного лікаря про своїх контак
тних осіб. Сімейному лікарю важко 
перевірити достовірність інформа
ції. Тому все на совісті пацієнта, 
який захворів.

-  Чи будуть вводитись додат
кові заходи у відповідь на різкий 
ріст захворюваності у місті?

-  Останнім часом ми відмічаємо 
ріст захворюваності, тому зміни від
буватимуться. Будемо збільшувати 
кількість ліжок у стаціонарі.


